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Pastorační rada
(zápis z jednání)

Datum: 21.5.2020
Místo jednání: Kostelní nám. 188/15, 350 02 Cheb
Přítomni: Zdeňka Skubeničová, Mgr. Ivana Čamková, Ing. Jana Formánková, Jaroslava Haklová, Jana Karasová, Ing. Eva .Kolafová,
sekretář, Dana Vrbová, Mgr. Petr .Hruška, Ph.D.
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: Mgr. Petr Hruška, Ph.D.

Program
Aktuality ze života farnosti1.
Otázka nabídky bohoslužeb ve farnosti v souvislosti s rozvolňováním opatření kvůli šíření koronaviru2.
Jak budou probíhat Noc kostelů, Poutní maratonu, Dovádění a Farní dovolená za současných podmínek3.
Reflexe z telefonické pastorační podpory farníků4.
Co si z posledního období chceme nést dál jako požehnání? Čemu chceme dávat prostor? V čem chceme pokračovat? K čemu se5.
chcem vrátit? K čemu ne?
Vnímáme ve zkušenosti z posledního období nějakou hlubší výzvu pro církev?6.
Co z „velkých“ témat je pro nás i nadále nosných / urgentních (Laudato si, kontemplace, spolupracovníci, akolyté, pastýřský7.
tým, ekonomika farnosti…)

Průběh

0. Úvodní modlitba

Setkání bylo zahájeno společnou modlitbou z novény k Duchu svatému.

1. Aktuality ze života farnosti

ohlasy ke květinové výzdobě při nedělní bohoslužbě na téma Laudato si
ve věku 98 let zemřela paní Dagmar Zunová
farář podepsal smlouvu s Městem Cheb o prodeji pozemků pro průmyslovou zónu

2. Bohoslužby a rozvolňování opatření

Jednotlivé radní se vyjadřovaly k tomu, jak vnímají současný vývoj ohledně epidemiologické situace v Chebu, ochoty lidí dál dodržovat
předepsaná opatření a rostoucí touhu se konečně zase setkávat na společných bohoslužbách.

Farář navrhoval udělat více bohoslužeb během neděle a uvažovali jsme, zda telefonicky zvát určitou skupinu na určitou bohoslužbu.
Nakonec se členové PRF shodli, že do chrámu sv. Mikuláše se obvyklý počet návštěvníků nedělní bohoslužby i při dodržení rozestupů
vejde.

Pak následovaly návrhy, za jakých podmínek je možné, aby se farnost mohla sejít při společném slavení, a zároveň jsme ochránili
farníky citlivější vůči nákaze:

Ruce + roušky + rozestupy
Členové PRF a další mladší dobrovolníci pomohou s dodržováním pravidel
Značky na lavice, kde je možno si sedat
Dát židle do prostorů vedle lavic, aby bylo více míst k sezení dál od sebe
Povzbudit rodiny s dětmi, aby si sedaly do malé lodi a nebyli tak společně se staršími farníky
Do sakristie dát hračky, nechat odemčený vchod
Na ranní bohoslužbu jsou k dispozici: JF, KJ, JH, EK, ZS na večerní IČ
Udělat zvlášť rodinnou mši svatou v neděli v 11:00 hodin
Přemýšleli jsme o pokračování on-line přenosu mší (sál, kostel, čas?), pro farníky, kteří se ještě rozhodnout být dál doma a
nenavštěvovat společné bohoslužby

DOPORUČENÍ: PRF se jednomyslně shodla na doporučení od 31. 5. 2020 slavit ranní nedělní mši svatou
společně v chrámu sv. Mikuláše a Alžběty za dodržení stávajících vládních opatření a našich praktických
kroků.
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3. Jak budou probíhat plánované akce

Noc kostelů v Chebu – kulturní centrum se letos vůbec nezapojí, ostatní církve také ne, kromě CČ husitské, která bude mít
prohlídku kostela, koncert a autorské čtení z knihy faráře L. Bujny
Naše farnost nebude také otevírat žádný objekt a připraví venkovní hru zaměřenou na putování po místech zmizelých kostelů v
Chebu a okolí v duchu encykliky Laudato si
Všechny členky PRF (kromě ZS) mohou pomoci v případě potřeby na nějakém stanovišti
Poutní maraton 2020 bude také tak trochu jinak – bude mít více úrovní možností jak jej absolvovat (virtuálně, lokálně v místě
bydliště nebo kolem Chebu)
Letní dovádění nebude
Farní dovolená bude na Bublavě a zkusíme zapojit i děti bez rodičů, které by jinak bývaly jely na Letní dovádění a na
financování části jejich pobytu použije grant (pokud to BiP schválí) z Letního dovádění

4. Reflexe telefonické podpory farníků

Přínos byl pro obě strany: pro volající členky PRF seznámení (i když zatím jen telefonické) s dalšími členy farnosti
Po úvodních obavách volajících, nakonec převážila radost ze vzájemného poznávání a spontánnost rozhovorů
Pocit stmelení farnosti
Vděčnost farníků za zájem
Některé takto nově navázané vztahy už zůstanou
Pocit, že telefonování je konečně ta „správná pastorační práce“ pastorační rady (JF)

5. Poslední vlna obvolávání

Přes víkend členky PRF a ostatní dobrovolníci roznesou do schránek farníkům, co nemají email, dvojlist s Novénou k Duchu
svatému a s pořadem bohoslužeb na příští týden (Triduum)
Po neděli na to navážeme při obvolávání – vysvětlíme novou situaci (od 31. 5. se budeme setkávat od 10:00 hodin v Mikuláši),
jaký bude průběh a pravidla (roušky, ruce, rozestupy)
Vysvětlíme, že jde o poslední pravidelný rozhovor, ujistíme se, že mají kontakt na faráře či kancelář, a pokud nemají email,
zkusíme poprosit na TČ rodinného příslušníka, který by jej mohl mít
Rozloučíme se, abychom se třeba zase mohli sejít někdy už osobně v kostele, a abychom se poznali, s těmi, kterým jsme volaly.

6. Co si z doby karantény odnášíme? 

Souhrn reflexe PRF nad požehnáními a zátěžemi, které si z poslední doby neseme:

Požehnání:

navázání kontaktů a propojení se všemi farníky
pocit zodpovědnosti za druhé
poznání sousedů, co žijí blízko a znám je z kostela jen od vidění
méně centrálních akcí, více osobního propojení a doprovázení lidí v situaci, tak, jak právě jsou
povzbuzení pro farníky, aby se sami hlásili o to, co chtějí dělat společně
vynalézavost v hledání nových cest a způsobů společné modlitby
vyzkoušení a zvládnutí nových technických prostředků (videokonference)

Negativa:

pocit odcizení, když nevidím lidem do obličeje
horší komunikace
odtažitost
pro některé farníky byly trochu náročné svým rozsahem i podrobným obsahem rozesílané texty Slovo faráře

7. Důrazy do budoucna

Pokračovat a dál prohlubovat ekologický způsob života ve farnosti i v osobním životě v duchu encykliky Laudato si.

Setkání bylo zakončeno společnou modlitbou.

ÚKOL: Všichni radní pročtou zápis, a pokud jej chtějí nějak upravit či doplnit, zašlou své připomínky
do 25. 5. Po tomto termínu bude zápis považován za schválený.

Zápis dne 21. 5. 2020 vyhotovila Eva Kolafová.

Po zapracování písemných připomínek některých členů PRF 27. 5. 2020 korespondenčně schválili všichni členové PRF.


